
 

Referat SK Enduro møde d. 05-10-24 

Deltagere: Claus Beyer, Johnny Guldhammer, Martin Nielsen, Jan Petræus, Erik Frahm, 
Henrik Løvenskjold (Teams).  
Referent: Lukas Winther 

Sportskommissionen (SK) Enduro afholdt fysisk møde med henblik på at tilpasse reglementet 
og planlægge sæsonen 2025 med særligt fokus på sikkerhedstiltag efter den tragiske ulykke 
ved sidste DM-afdeling. 

1. Introduktion og velkomst: 

Claus Beyer bød velkommen og kom med en opdatering efter uheldet: 

• Der har været tilbagevendinger fra deltagere i løbet, som har modtaget krisehjælp 
gennem DMU’s forsikring. 

• Claus Beyer har ligeledes været i tæt dialog med DMU’s Formand og Sekretariatsleder, 
samt de pårørende til den forulykkede med henblik på at hjælpe de pårørende med 
krisehjælp og forsikring. 

• Claus Beyer deltog ligeledes i bisættelsen af den forulykkede kører.  
 

2. Arbejdet med sikkerhed: 

Herefter talte SK om yderligere sikkerhedstiltag ved afvikling af aktiviteter: 

• Kørerinstruktionen, som normalt informerer om løbets afvikling på dagen, kan være et 
godt tidspunkt at tilføje punkter med fokus på sikkerhed på dagen. 
 

• Løbsområderne skal inddeles i zoner med tydelig skiltning, så deltagere, officials, 
samaritter og ambulance får nemmere ved at navigere og lokalisere eventuelle 
tilskadekomne. 
 

• Man vil gerne i dialog med resten af sportsgrenene i DMU om at afholde 
skræddersyede førstehjælpskurser for motorsporten, der opfriskes årligt og afholdes 
spredt i landet. Kurset kan være åbent for alle indenfor sportsgrenene i DMU, kørere 
såvel som officials, og kan hjælpe med at klæde flere på, praktisk og mentalt, hvis der 
sker uheld. 
 

• Under ulykken ved DM var hjælpen hurtigt fremme. SK diskuterede derfor, at det altid 
er vigtigt, at samaritterne er klædt på til at håndtere alvorlige ulykke, og om der kan 
gøres yderligere som bl.a. at hjælpe med udstyr og god planlægning af transportruter, 
så man kan komme hurtigt frem til et uheldssted.  



 

 
• SK snakkede også om at udvide kravet til, hvad Track Marshalls (kørende officials) skal 

have med sig af udstyr, både ift. behandling af kørere og signalering til de øvrige 
deltagere på dagen. Så overordnet set et førstehjælps-kit, med førstehjælpskasse, 
vand, signalflag, telefon med oprettede kontakter m.m.  
 

• Man diskuterede også, om man fra SK’s side kan hjælpe med at sikre, at Track 
Marshalls er rustet til at håndtere alvorlige uheld. De er ikke samaritter, og det kan 
være en voldsom oplevelse, hvor uddannelse kunne forberede dem mentalt på at 
håndtere uheld.  

 3. Reglementsændringer og forberedelse til 2025 

SK havde efterfølgende en dialog over Teams med Henrik Løvenskjold (aktiv dommer) i forhold 
til at tilpasse reglementet bl.a. ud fra snakken om mulige sikkerhedstiltag. 

• Derudover talte man også om øvrige tilpasninger af reglementet til sæsonen 2025. 
• Reglementet tilpasses de kommende uger og forventes klar i december måned. 
• Derudover arbejder SK Enduro videre med de omtalte sikkerhedstiltag til 2025. 

 

 

Om SK Enduro 

Sportskommissionen i Enduro består af frivillige, der er valgt af DMU’s Enduro klubber. 

Kommissionens arbejde består primært i at tilpasse enduro-reglementet, planlægge hver 
sæson for alle medlemmer og kørere, samt sikre sportens og klubbernes udvikling i Danmark.  

 


